
Názov aktivity: Pracovná skupina pre POCC/CCC.

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 3. október 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre POCC/CCC.

Predsedal: Predsedala generálna tajomníčka Elli Tsiforouová

Spoločné prezídiá COPA a COGECA

Výmena názorov s hlavným ekonómom FAO Máximom Torerom a prezentácia najnovšej správy Stav
potravinovej bezpečnosti a výživy vo svete

Zástupca FAO predstavil hlavné výstupy správy, ktorá upozorňuje na pomalý celosvetový pokrok pri
dosahovaní cieľov udržateľného rozvoja nulového hladu do roku 2030. Správa varuje, že celosvetová
miera hladu stagnuje, pričom podvýživa postihovala v roku 2023 asi 713-757 mil. ľudí, čo je výrazný
nárast oproti roku 2019. Situácia je obzvlášť hrozivá v Afrike, kde hladu čelí viac než 20 % populácie.
Počet ľudí, ktorí si nemôžu dovoliť zdravú stravu, presiahol v roku 2022 2,8 mld. Správa vyzýva na
urýchlené a inovatívne financovanie riešenia problému a zaistenie udržateľného prístupu
k potravinám pre všetkých.

Diskusia:

Na otázku ES zástupcu o role družstiev pri riešeniach týchto výziev zástupca FAO uviedol, že
družstvá uľahčujú prenos informácií a koordináciu, čím zaisťujú väčšiu odolnosť.

Na otázku UK zástupcu o dopadoch vojny na UA na zaistenie potravín pre africký trh zástupca
uviedol, že pred vojnou bola UA významným vývozcom potravín, teraz dopyt kompenzovali svojou
produkciou iné krajiny, prípadne sa zmenili vzorce spotreby.

Nové inštitucionálne usporiadanie

Sekretariát informoval o príprave potenciálnych otázok a tém pre verejné vypočúvanie kandidátov na
komisárov v Parlamente. Pripravuje kľúčové témy založené na 3 pilieroch udržateľnosti, ich úplný
zoznam je priložený v samostatnej prílohe k zápisu v českom jazyku.

UK zástupca odporučil položiť otázky aj komisárovi M. Šefčovičovi ohľadom spravodlivých pravidiel
pre dovozy do EÚ.

Strategický dialóg (SD)

V nadväznosti na zverejnenú záverečnú správu SD a v súvislosti s pripravovanou Víziou Komisie
o budúcnosti poľnohospodárstva EÚ bolo rozhodnuté, že C-C prijmú vlastnú víziu. Tá bude
predložená na schválenie na novembrových prezídiách (28. – 29. 11.). Sekretariát usporiada
mimoriadne jednania 16. 10., 4. 11. a v prípade potreby 13. 11. 2024.

Pre informáciu a do diskusie:



posledný vývoj SPP●

Sekretariát informoval o návrhu Komisie z 23. 9. o uvoľnení 119,7 mil. € z poľnohospodárskej rezervy
na podporu poľnohospodárov v BG, DE, EE, IT a RO kvôli výnimočným nepriaznivým  klimatickým
javom na jar a na začiatku leta. O jeho schválení sa rozhodne na zasadnutí Výboru pre spoločnú
organizáciu poľnohospodárskych trhov dňa 7. 10. 2024.

Ďalej sekretariát informoval o Zvláštnej správe 20/2024 Európskeho dvora audítorov, podľa ktorej sú
plány SPP ekologickejšie, ale nezodpovedajú úrovni ambícií EÚ v oblasti klímy a životného
prostredia.

Na záver informoval sekretariát o zasadnutí pracovnej skupiny pre SPP dňa 6. 11., ktoré bude
zamerané na nástroje riadenia rizík. Dňa 4. 12. sa bude konať workshop o posilnení budúcej SPP, na
ktorom sa zúčastnia aj externí rečníci.

rozpočtové škrty v ročnom pracovnom programe na rok 2025 na podporu poľnohospodárskych●

produktov

Sekretariát informoval o návrhu Komisie z 25. 7. 2024 o prioritách a rozpočte pre ročný pracovný
program 2025. Výbor AGRI prijal v auguste svoje stanovisko, ktoré sekretariát hodnotil veľmi
priaznivo, hlasovanie pléna sa očakáva počas 2. októbrového plenárneho zasadnutia. Sekretariát
vyzval členské organizácie na kontaktovanie národných ministerstiev.

nariadenie EÚ o odlesňovaní●

Dňa 2. 10. oznámila Komisia niekoľko kľúčových akcií na podporu vykonávania nariadenia, vrátane
dodatočného 12-mesačného zavádzacieho obdobia pre podniky. Predĺženie, pokiaľ ho schvália Rada
a Parlament, by odsunulo platnosť na 30. 12. 2025 pre stredné a veľké spoločnosti a na 30. 6. 2026
pre mikropodniky a malé podniky. Okrem toho Komisia zverejnila dokument s pokynmi a často
kladenými otázkami na podporu vykonávateľov a zúčastnených strán. Sekretariát bude teraz
dokumenty analyzovať a usporiada mimoriadne jednanie kvôli ďalším krokom.

zákon o monitorovaní lesov●

Legislatívny návrh predložila Komisia v novembri 2023, C-C prijali diskusný dokument, ktorý
obsahuje 5 dôvodov, prečo nariadenie nie je potrebné. Súčasné HU PRES pokračuje v diskusiách,
ktoré sa začali ešte počas ES PRES a BE PRES.

návrh dokumentu Počiatočné úvahy o fotovoltických systémoch v poľnohospodárstve a lesníctve●

Sekretariát informoval o návrhu dokumentu vypracovaného na základe diskusií pracovnej skupiny
pre bioenergiu (4. 4. a 12. 6.), ktorý zahŕňa podporu potenciálu týchto iniciatív pod podmienkou
zachovania produkčného potenciálu pôdy. Dokument poukazuje aj na nutnosť spravodlivého
rozdelenia prínosov. Vzhľadom na to, že Komisia zatiaľ nepublikovala legislatívny návrh, ide
o počiatočný reflexný dokument.

smernica o monitorovaní pôdy●

Po európskych voľbách boli menovaní spravodajcovia –  za Renew Martin Hojsík (SK). Pred
zahájením trialógov sa bude pravdepodobne 7. 10. hlasovať o tom, či sa bude v tematike pokračovať.

V diskusii FI zástupkyňa upozornila na paralelu ako pri nariadení o odlesňovaní, ktoré je v súčasnosti
neimplementovateľné.



veľké šelmy●

Dňa 25. 9. Coreper I schválil návrh na zmenu príloh Bernského dohovoru a tým aj smernice
o biotopoch, dňa 26. 9. bol návrh následne zaslaný Rade pre konkurencieschopnosť. Zasadnutie
Stáleho výboru Bernského dohovoru sa uskutoční 2. – 6. 12. 2024.

Pre informáciu skupine POCC:

medziskupina pre udržateľnú živočíšnu výrobu v Parlamente●

Sekretariát informoval o snahe vytvoriť tzv. medziskupinu v Európskom parlamente ohľadom chovu
hospodárskych zvierat. Tá by mala pomôcť europoslancom prijímať informované rozhodnutia
o legislatíve ovplyvňujúcej odvetvie živočíšnej produkcie. Kancelárie europoslancov Cassarta (RE)
a Bernhubera (EPP) rozošlú 22. 10.  všetkým europoslancom list so žiadosťou o podpisy na podporu
vzniku tejto medziskupiny.

vírus katarálnej horúčky oviec●

Sekretariát informoval o výskyte vírusu katarálnej horúčky sérotypu 3, znova bol potvrdený v ES aj
v PT. Na trhu sú k dispozícii vakcíny, vakcinačné programy však nie sú spolufinancované z 
prostriedkov EÚ.

precízna fermentácia●

Po rozdelení pozičného dokumentu o laboratórne kultivovaných a precízne fermentovaných
produktoch v januári 2024 navrhli predsedníctva pracovných skupín pre potraviny a kvalitu
usporiadať konferenciu/workshop na túto tému. Workshop sa uskutoční 11. 10. 2024.

plytvanie potravinami●

Dňa 17. 6. dosiahli ministri životného prostredia EÚ všeobecný prístup k návrhu Komisie na revíziu
rámcovej smernice o odpadoch, ktorá sa vzťahuje na textil a potraviny. Výsledok je v súlade
s postojom C-C. Správa pléna Parlamentu bola o niečo menej priaznivá, spravodajkyňou zostáva
Anna Zalewska (ECR, PL). Trialógy majú byť zahájené koncom októbra.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

ň


